
Vonsild Skole 
Årsmøde for forældrekredsen

Årsberetning 2022

Tirsdag den 28. februar 2023 kl. 17.30 – 19.30



Program

• 17.30 – 17.40: Velkomst og præsentation

• 17.40 – 18.15: Årsberetning

• 18.15 – 18.20: pause

• 18.20 – 18.50: Vonsild Vokser

• 18.50 – 19.00: Pause

• 19.00- 19.20: Trafik omkring skolen

• 19.20 – 19.30: Afslutning



Årsberetning

• Generelt

• Skolebestyrelsesvalg 2022

• Nye principper i år omkring
meddelelsesbogen og skolerejser

• Fokus på SCV

• Kommunikation

• Bygninger

• Økonomi

• Samarbejde med Ødis Skole

• Punkter efter årsberetning:

• - Vonsild vokser

• - Trafik omkring skolen



Generelt del 1
• Årsberetningen dækker fra marts  2022 - februar 2023. 

Nogle tiltag er måske startet i 2021 og andre tiltag er 
først blevet sat i værk her i begyndelsen af 2023. Hvor
corona har præget de seneste år, så har skolen været
langt mindre belastet i 2022, selvom der også i efteråret
var en del sygdom blandt andet af corona, influenza 
mm.

• Beretningen er ikke en kronologisk gennemgang af, 
hvad vi har arbejdet med. Der er udvalgt nogle nedslag
fra året.

• Skolebestyrelsen har haft 10 møder gennem året plus et 
årsmøde. Både dagsordener og referater er 
tilgængelige på skolens hjemmeside. Desuden er der 
flere arbejdsgrupper i gang



Generelt del 2

• Selvom vi nu er tilbage til mere normale forhold efter covid-19, så 
må vi ikke glemme de gode ting, vi lærte under nedlukningen 
f.eks. mere udeundervisning. Det kommer vi til at se mere af bl.a. 
ved en række ”anderledes dage” i det kommende skoleår.

• Noget andet nyt er at skolen nu har 2 modtageklasser med i alt 30 
elever. De startede som særlige klasser for ukrainske børn, men har 
nu også børn fra andre dele af verden. Modtageklasserne 
fortsætter også i det kommende skoleår.



Skolebestyrelsesvalg
2022
Vi havde i foråret 2022 skolebestyrelsesvalg.

I 2018 gik der kludder i valget, så her i 2022 var der 
hele 7 pladser, der skulle besættes. Vi havde
opstillingsmøde sammen med årsmødet og forsøgte at 
motivere folk til at melde sig.

Helt indtil dagen før opstillingsfristen manglede vi en
del kandidater, men på selve dagen havde vi det antal
kandidater, der skulle bruges. Det betød, at vi kunne
aftale fredsvalg. Tak og velkommen til både de nye og 
de erfarne medlemmer i skolebestyrelsen

• Ny konstituering da den hidtidige formand gik ud af 
skolebestyrelsen. Stor tak til Thorbjørn for indsatsen.

• Se mere på hjemmesiden under skolebestyrelsen



Principper for skolen –
del 1
• Skolebestyrelsen har gennem en række år

udarbejdet flere principper for skolen. Over tid er 
flere af principperne overhalet af kommunale
retningslinjer mm., så der blev forrige år
gennemført et større oprydningsarbejde.

• 2 nye områder er kommet til. Der er bl.a. lovgivet
om en ny form for digital meddelelsesbog
mellem skole og hjem. Det har vi som bestyrelse
arbejdet med rammer for og skrevet disse ind i 
principperne for skole-hjem-samarbejdet.



Principper for skolen del 2

• Noget vi endnu ikke er helt i mål med er nye retningslinjer for 
lejrskoler og skolerejser. Det blev en nødvendighed, da 
kommunen, på baggrund af en melding fra Ombudsmanden, bad 
om at vi skulle ændre praksis især omkring betaling af skolerejser. 
Det betyder, at forældreråd i deltagende klasser kommer en del 
mere på banen. Vi forventer at nye retningslinjer er klar i løbet af et 
par måneder.

• Se de gældende principper på skolens hjemmeside under 
skolebestyrelsen



Fokus på SCV del 1
• Vores specialcenter har på flere måder haft et vanskeligt og 

udfordrende år.

• SCV arbejder under folkeskoleloven, men med en række
særlige forhold omkring eleverne som der skal tages
hensyn til når der planlægges undervisning. Det sker efter
specialpædagogiske principper, metoder og særlig viden.

• Det betyder også, at de medarbejdere, der er ansat på SCV 
har særlige forudsætninger for at udøve deres job. Når man 
på SCV så bliver presset af en reduceret ledelse over en
periode samtidigt med flere sygemeldinger, så bliver
arbejdsmiljøet presset, fordi de tilbageværende skal
arbejde ekstra og fordi det ikke er ligetil at skaffe kvalificeret
vikardækning. Vi har en process igang, og vi har ansat nye 
og flere medarbejdere og har f.eks. stillingsopslag ude lige
nu.



Fokus på SCV del 2

• Vi tror på den plan, der er lagt i samarbejde mellem skole, 
afdelingsledelse og medarbejdere, (herunder TR og AMiR) vil bringe ro
og trivsel tilbage på SCV, og vi synes allerede, vi kan spore fremgang. 
Efter sommeferien starter f.eks. flere elever end vi har i indeværende år.

• Stor tak til afdelingsledelse og medarbejdere på SCV for at tage del i 
dette ekstra træk.

• En særlig indsats nu og fremadrettet er dog normeringen på SCV. 
Elevgruppen er anderledes end tidligere og kræver flere ressourcer. Det 
har vi på forskellige måder fremført over for politikere og forvaltning



Kommunikation

• I forlængelse af den indsats og oprydning vi 
satte i gang forrige år, så har vi fortsat arbejdet
med en bedre hjemmeside og i forhold til 
udadvendt kommunikationer. I den 
sammenhæng fornyer vi hvert år vores
kommunikationsstrategi. 

• Den angiver hvad og hvordan vi informerer.

• Den betyder også, at de informationer der 
ligger på hjemmesiden er gældende og 
rettidige f.eks. i forhold til mødedatoer, 
mødeindkald, bilag og referater fra SKB-
møderne.

• Det betyder også, at vi med mellemrum
informerer via Vonsilds Facebook side



Bygninger
• Selv om vi nu har haft vores nye bygninger i 1 ½ år, så har der I 2022 stadig været nogle ting ved byggeriet, der skulle

rettes og udbedres. Vi er nu ved at have det hele på plads.

• Men så har vi haft bygningsudfordringer andre steder i den ældre bygningsdel. Det drejer sig om defekte rør mm,. der har
medført en rotteplage. De ting er nu grundlæggende udbedret, så forhåbentligt at der nu ro på den del.

• Energimæssgt er vi i gang med at skifte vinduer i en række undervisningslokaler, og der vil i samarbejde med vores
pedeller blive lavet en flerårig vedligeholdelsesplan, så vi har mulighed for at prioritere.

• Men nu er de nye lokaler i brug til gavn for både eleverne og personalet. Det nye Fablab med lasercutter og 3d-print bliver
brugt flittigt i diverse fag. De to bevægelsesrum, med henholdsvis spejlvæg og klatrevæg, bliver brugt af både

almenskolen som SCV samt af foreningslivet, så det er meget tilfredsstillende. 

• Pladsmæssigt er skolen nu udbygget til at kunne rumme 3 spor op gennem skoleårene. Med hensyn til antal elever, så kan
vi i vores rammer rumme op mod 300 yderligere elever.



Økonomi og budget

• SKB arbejder også med skolens budget og økonomi. SKB 
skal godkende budgettet, men har som sådan ikke et 
mandat til at bestemme over skolens midler.

• Det aktuelle regnskab og forbrug på de enkelte
budgetposter gennemgås 2-3 gange om året.

• Kolding Kommunes pressede økonomi presser også os på
skolen. Vi har i 2023 relativt færre midler til rådighed. I 
forvejen er Kolding blandt de kommuner i landet, der 
afsætter færrest midler pr. barn i skolen.

• Det er slet ikke tilfredsstillende og i Skolebestyrelsen følger
vi op på dette over for politikere, politisk udvalg og 
forvaltning.



Samarbejde med Ødis Skole

• Vi har et samarbejde med Ødis skoles
SKB. De 2 skolebestyrelser mødes 1-2 
gange om året og er i dialog omkring
overgangen fra Ødis til Vonsild Skole.

• Et af møderne er netop afholdt og der 
er aftalt en køreplan der bla. omfatter
besøg hos hinanden i klasserne, 
fællesarrangementer for børn og 
forældre samt samarbejde om åbne
møder om f.eks. Ordblindhed, 
talblindhed og andre emner.



Afrunding og 
spørgsmål?

• Inden spørgsmål, så skal der lyde en stor tak for 
samarbejdet til skolebestyrelsen, til skolens
ledelse og alle skolens medarbejdere.



Vonsild vokser – og hvad
så? 

Hvad ser vi:

Flere og flere byggeprojektet – tilvækst i befolkning

Rekordmange børn i SFO

Genåbning af ekstra børnehave

Beslutning om nybygning af en daginstitution

Aktuelle klassestørrelser på vippen mellem 2 og 3 klasser – f.eks. 
den kommende årgang 0.

Hvad betyder det for skolen?

- Bygninger

- Medarbejdere

- Klassedelinger og sammenlægninger

- Trafik

- Andet 



Trafik

• I skolebestyrelsen har vi siden 2004 haft et stående 
udvalg der har koncentreret sig om trafikken og 
trafikforholdene omkring skolen. 

• Det er ingen hemmelighed, at det er en art gordisk 
knude, at løse den udfordring, men ikke desto mindre 
fortsætter vi arbejdet.

• Nedenstående er noge af notaterne allerede fra 
januar 2018



Trafik

Her det aktive projekt, som pt 
ligger og afventer kommunen

https://earth.google.com/web/@55.4526012,9.47223817,44.77096425a,1862.15879247d,35y,-6.58716896h,0.06405932t,0r/data=MikKJwolCiExMXpmQklvU1dOb1ZEYXpGQTdNQVJ1T0x1LWRvV2dZUWsgAToDCgEw?authuser=0
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